
PROTOKOLnr XV/2020

z sesji Rady Gminy Kaczory
odbytej w dniu 25 wrzesnia 2020 r.
w Gminnym Osrodku Kultury

w Kaczorach

W obradach uczestniczvli:

1) Wojt Gminy Kaczory - Brunon Wolski.
2) Skarbnik Gminy - Agnieszka Grabarska.
3) Sekretarz Gminy - Iwona Swi^tkowska.
4) Dyrektor Zespolu Oswiaty - Zdzislawa K^pczynska.
5) Radca prawny - Danuta Boniowska.
6) Inspektor ds. gospodarki przestrzennej - Bartosz Zielinski.
7) Radni Rady Gminy - wg listy obecnosci.

Radni nieobecni - Henryk Kalka, Jozef Ligenza, Katarzyna Rajek.

ad. pkt 1/ Sprawy porz^dkowe.

Obrady pi^tnastej sesji Rady Gminy Kaczory otworzyi oraz im przewodzil Pan Stefan
Kowal - Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory. Obrady rozpocz^iy si? o godz. 12°° w saii
Gmirmego Osrodka Kultury w Kaczorach.

Po powitaniu radnych i gosci, Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory stwierdzil, ze na
podstawie listy obecnosci w posiedzeniu uczestniczylo 12 radnych, co wobec ustawowego
skladu Rady wynoszqcego 15 osob stanowilo quorum pozwalajqce na podejmowanie
prawomocnych uchwal — listy obecnosci radnych oraz pozostalych osob stanowiq zalqczniki
nr 1-2 do niniejszego protokolu.

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze protokol z czternastej sesji z dnia
12 sierpnia 2020 r. wylozony jest do wglqdu w trakcie sesji. Jezeli do kohca obrad nie zostanq
zgloszone przez radnych uwagi wobec jego tresci, to uwazac b?dzie, ze protokol zostal przez
Rad? przyj?ty.

Do konca obrad radni nie wniesli zastrzezeh i uwag do tresci w/w protokohi. Zgodnie
z wczesniejszq zapowiedziq uznano, ze protokol zostal przez Rad? Gminy przyj?ty bez
poprawek.

Porzadek XV sesii Rady Gminy Kaczory:

1. Sprawy porzqdkowe.
2. Podj?cie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na 2020 r.
3. Podj?cie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Kaczory na lata 2020 - 2026.
4. Informacja o przebiegu z wykonania budzetu Gminy Kaczory, informacja

o ksztaltowaniu si? wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu
wykonania planu finansowego instytucji kultury za pierwsze polrocze 2020 roku.

5. Podj?cie uchwaly w sprawie kryteriow i trybu przyznawania nagrod dla nauczycieli
zatrudnionych w szkolach i przedszkolach, dla ktorych organem prowadzqcym jest
Gmina Kaczory.
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6. Podj?cie uchwaly w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowosci Morzewo.
7. Informacja dyrektorow o stanie realizacji zadan oswiatowych za poprzedni rok szkolny

w tym o wynikach egzaminow:
- dyrektorzy przedszkoli: Kaczory, Smilowo, Dziembowo, Dziembowko, Rz;adkowo,
Zelgniewo i Morzewo,
- dyrektorzy szkol: Kaczory, Smilowo, Dziembowo.

8. Wolne wnioski i zapytania.
9. Odpowiedzi na zapytania i wnioski
10. Zakonczenie.

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze zgodnie z art. 20 ust. la ustawy z dnia
8 marca 1990 r. o samorz^dzie gminnym Rada Gminy Kaczory moze wprowadzic zmiany
w porz^dku sesji bezwzgl^dn^ wi^kszosci^ glosow ustawowego skladu rady.

Rada Gminy nie wniosla zmian w porz^dku XV sesji.

ad. pkt 2/ Podj^cie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly budzetowej
na 2020 rok.

Pan! Agnieszka Grabarska — Skarbnik Gminy Kaczory przedstawila oraz odczytala
projekt uchwaly Nr XV/125/2020 Rady Gminy Kaczory w sprawie zmiany uchwaly
budzetowej na 2020 r.

Zwi?kszeniu ulegl plan dochodow o kwot? 691 587,00 zl i po zmianie wynosi 39 592 788,90
zl. Do najwamiejszych zmian nalezy:

- zwi^kszenie planu dotacji o 50,00 zl na realizacj? Programu Karta Duzej Rodziny,
- zwi^kszenie planu dotacji celowej na rok 2020 na dofinansowanie swiadczeh
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniow,
- zwi?kszenie planu dotacji o kwot? 9 015,00 zl z przeznaczeniem na oplacenie
skladki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierajqce niektore swiadczenia
rodzinne oraz zasilek dla opiekuna,
- zaplanowano dochody w kwocie 684 931 zl (srodki te otrzymano w zwi^zku ze
zlozonym wnioskiem o uzyskanie srodkow Funduszu Przeciwdzialania COVID-19 dla
jednostek samorz^du terytorialnego),
-  dofinansowanie ze srodkow Rz^dowego Funduszu Inwestycji Lokalnych
przeznaczone zostanie na zadanie inwestycyjne dotycz^ce przebudowy ul. Lesnej
w Kaczorach,
- zwi^kszeniu ulegl plan przychodow o kwot? 944 908,97 zl z tytulu wolnych
srodkow, wynikaj^cych z rozliczenia 2019 roku
- zmniejsza si? planu przychodow o 1 400 000 zl z tytulu planowanych do
zaci^gni?cia kredytow dlugoterminowych. Plan przychodow po zmianie wyniesie
2 044 908,97 zl z tego 1 499 908,97 zl (wolne srodki z roku poprzedniego oraz
600 000,00 zl kredyt dhigoterminowy),
- zwi?kszeniu ulegl plan wydatkdw o kwot? 236 495,97 zl i po zmianie wynosi
40 187 697,87 zl,
- z uwagi na planowane zlozenie wniosku o dofinansowanie w ramach WRPO na
zadanie pn. „Budowa sciezki rowerowej Kaczory - Rzadkowo - etap I" dokonano
korekty nazwy zadania na „Poprawa infrastruktury komunikacyjnej Iqcz^cej jednostki
osadnicze Pilskiego OSI - budowa Sciezki rowerowej Kaczory - Rzadkowo etap I",



- zaplanowano 200 000 zl na zadanie inwestycyjne pn. „Modemizacja budynkow
komunalnych w Morzewie i Dziembowku", zwi^kszono wydatki na przebudow? Sali
WDK w Prawomyslu o 40 tys. zi,
- z uwagi na poniesione nizsze wydatki w I polroczu 2020 roku zmniejszono plan
dotacji dia Gminnego Osrodka Kultury w Kaczorach o 100 000 zt.

Pvtania i uwaei:

Wojt Gminy Kaczory Pan Brunon Wolski - Wyjasnil jakie dodatkowe wydatki pojawily
si? podczas remontu sali WDK w Prawomyslu (malowanie sali, doprowadzenie dodatkowego
kabela do zasilania syreny oraz polozenie polbruku na szerszej powierzchni niz tylko na
szerokosci bramy wjazdowej). Wydatki te s^ za planowane na 30 tys. zl, jednak z uwagi na to,
iz moze pojawic si? jakis nieoczekiwany wydatek zwi?kszono t? kwot? do 40 tys. zl. Zadanie
to jest na ukonczeniu, prawdopodobnie za kilka tygodni b?dzie ono zakonczone.
Opracowuj^c budzet na rok 2020 zaproponowano zapisanie kredytu na kwot? 2 mln zl. Bylo
to stworzone, aby moo zrownowazyc budzet. Jest to stosowane od kilku lat. Mimo tego zapisu
podejmowane s^ dzialania, aby nie bylo koniecznoSci jego zaci4gni?cia. Jest to skutkiem tego,
ze nie wszystkie zadania zapisane w budzecie b?d4 zrealizowane. Taka sytuacja miala miejsce
w przypadku inwestycji jak^ jest ul. Gajowa w Kaczorach. W jej miejsce zostan^
zrealizowane inne inwestycje.
Pan Wojt wskazal, iz cz?sciowo udaje si? zadbac o czyste powietrze w naszej gminie. Zwrocil
si? ponownie z apelem o obserwowanie czym mieszkancy pal^ w piecach. Podniesiona
zostala rowniez kwestia wymiany dachow w budynkach m.in. w Morzewie i Dziembowku.
Wojt wskazal, ze b?d4 prowadzone rozmowy z wykonawc^ dachow, aby przy okazji tego
remontu wyremontowac takze tam elewacj?. Aktualnie w miejscowosci Zelgniewo
prowadzona jest podobna inwestycja. Wszystkie podejmowane dzialania poprawi^ ogolny
wizerunek gminy.

Radnv Kazimierz Zalachowski - Podniosl kwesti? termomodernizacji budynkow
komunalnych, ktorych elewacj e zostan^ zmienione.

Rada Gminy w obecnosci 12 radnych w glosowaniu jaWnym jednoglosnie podj?la uchwal?
Nr XV/128/2020 Rady Gminy Kaczory z dnia 25 wrzesnia 2020 r. w sprawie zmiany uchwaly
budzetowej na 2020 r. {uchwala wraz z zalqcznikami oraz imiennym wykazem glosowania
stanowiq zalqczniki nr 3,4 do niniejszego protokolu).

ad. pkt 3/ Podj^cie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Kaczory na lata 2020 - 2026.

Pani Agnieszka Grabarska - Skarbnik Gminy przedstawila i odczytala projekt w/w
uchwaly.

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej l^cz^ si? ze zmianami w uchwale budzetowej.
W cz?sci pierwszej, tabelarycznej kwoty dostosowywane s^ do budzetu. Zadanie jakim jest
budowa sciezki rowerowej Kaczory - Rzadkowo zostalo wprowadzone do budzetu jako
jednoroczne. Istnieje mozliwosc uzyskania srodkow na dofinansowanie tego zadania. Jest ono
zaplanowane na 2021 r. W roku biez^cym zostal opracowany projekt, a na przyszly
pianowana jest realizacja. W/w zadanie zostalo nazwane „Poprawa infrastruktury
komunikacyjnej l^cz^cej jednostki osadnicze Pilskiego OSI - budowa sciezki rowerowej
Kaczory - Rzadkowo etap I", a jego wartosc kosztorysowa wynosi 450 tys. zl. Gale zadanie



planowane jest na kwot? 460 tys. zl. Zmiana ta musi bye wpisana do WPF, aby zlozyc
wniosek na jego dofinansowanie. Druga zmiana zwi^zana jest z pracami modemizacyjnymi
sail wiejskiej w Prawomyslu.

Pani Agnieszka Grabarska - Skarbnik Gminy odczytala projekt uchwaly Nr XV/129/2020
Rady Gminy Kaczory w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kaczory
nalata 2020-2026.

Pvtania i uwaei: Nie zgioszono.

Rada Gminy w obecnosci 12 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podj^la uchwal?
Nr XV/129/2020 Rady Gminy Kaczory z dnia 25 wrzesnia 2020 r. w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kaczory na lata 2020 - 2026 (uchwala wraz z
zatqcznikami oraz imiennym wykazem glosowania stanowiq zalqczniki nr 5,6 do niniejszego
protokolu).

ad. pkt 4/ Informacja o przebiegu z wykonania budzetu Gminy Kaczory,
informacja o ksztattowaniu si§ wieloletniej prognozy finansowej oraz
informacja o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za
pierwsze polrocze 2020 roku.

Pani Agnieszka Grabarska — Skarbnik Gminy przedstawila informacja o przebiegu
wykonania budzetu Gminy Kaczory, informacja o ksztahowaniu si? wieloletniej prognozy
finansowej oraz informacj? o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za
pierwsze polrocze 2020 roku.

Pierwsze polrocze 2020 r. bylo wyj^tkowe, inne. Jesli chodzi o budzet gminy musial i byl on
realizowany. W pierwszym pdlroczu budzet zostal zmieniony 4 razy, glownie ze wzgl?du na
otrzymywane dotacje. Dotacje te byly zwiqzane glownie z pomoc^ spolecznq. W sumie
w pierwszym polroczu dochody zostaly zwi?kszone o kwot? 891 660,61 zl.
Dochody wykonano na poziomie 52,39% zakladanego planu. Otrzymano wplywy
w wysokosci 20 184 920,31 zl. Wydatki zrealizowano na poziomie 44,57%
w wysokosci 17 642 648,48 zl. Na koniec pierwszego polrocza gmina osiqgn^la nadwyzk?
w wysokosci 2 542 271,83 zl. Nie zostaly zaci^gni^te zadne kredyty ani pozyczki. Do budzetu
zostala wprowadzona kwota wolnych ̂ rodkow 500 tys. zl. Splacone zostaly raty kredytu
i pozyczki w wysokosci 726 tys. zl i zadluzenie na koniec pierwszego polrocza wynioslo
8 290 273 zl, co stanowi 21,52% planowanych dochodow.
Dochody w stosunku do pierwszego polrocza 2019 r. byly wykonane w wysokosciach
porownywalnych. COVID nie zawa^l na ich wykonaniu w pierwszym polroczu. Udzial
dochodow podatkowych w dochodach ogolem wynidsl 40,62 %. Najwy&ze dochody gmina
uzyskala z podatku od nieruchomosci, ktory zostal zrealizowany na poziomie 55,05%.
Udzialy w podatku dochodowym od os6b fizycznych w stosunku do pierwszego polrocza
2019 r. byly nizsze tylko o 103 613 zl. Dochody z tytulu podatku od osob prawnych wyniosly
213 488,72 zl. Pozostale dochody wlasne gminy w stosunku do pierwszego polrocza 2019 r.
byly nizsze o kwot? ponad 214 tys. zl. Wynika to z faktu, iz zamlmi?ta zostala plywalnia.
Dotacje stanowily 31,82% wykonanych dochodow ogolem budzetu gminy i byly
to glownie dotacje zwi^zane z pomocq spoleczn^, a ich wysokosc jest podobna do tych
otrzymywanych w latach poprzednich. Z nowych dotacji byla kwota otrzymana w ramach



programu „Zdalna szkoia" oraz „Zdalna szkola +", z ktorej zakupione zostaly laptopy do
szkol do nauki zdalnej. Subwencje wyniosly 23,93% wykonanych dochodow.
Dochody maj^tkowe zostaly wykonane na mikro poziomie 6,51% zakladanego planu.
W dochodach tych zawarte zostaly dochody ze sprzeda2y mienia. Ze sprzedanych dzialek
uzyskano wplywy w wysokosci 56 858 zl. Plan jest taki niski, poniewaz zostala w nim
zaplanowana dotacja z realizowanej inwestycji - budowy sciezki rowerowej Kaczory -
Krzewina - Dziembowo w kwocie 770 041,62 zl. Na chwil? obecn^ w pierwszym polroczu
nie otrzymano tego zwrotu.
Wydatki poniesiono w kwocie 17 642 648,48 zl, co stanowi 44,57% planu. W pierwszym
polroczu 2019 r. wykonanie planu wydatkow bylo na poziomie 46,08%. Wydatki biez^ce
realizowano w wysokosci 16 283 320,15 zl. Wydatki maj^tkowe i inwestycyjne stanowi^ 8%
wszystkich wydatkdw. Mniejsze wydatki poniesione zostaly na dotacj? dla Gminnego
Osrodka Kultury, natomiast mimo braku wplywow z plywalni, wydatki nie ulegly
zmniejszeniu.
Wydatki inwestycyjne:
- poniesiono koszt dotacji do przydomowej oczyszczalni sciekow w wysokosci 3 500 zl,
- na zadanie dotyczqce przebudowy drog gminnych w gminie wydano 206 900 zl -
opracowanie dokumentacji,
-  rozpisana zostala procedura przetargowa na budow? ulicy Lesnej w Kaczorach,
w pierwszym pdlroczu opracowywana byla dokumentacja, natomiast wydatki zwiqzane
z realizacj^ zadania b^d^ ponoszone w II polroczu,
- na sciezk^ rowerow^ Kaczory-Rzadkowo opracowano dokumentacj? i zaplanowano wydatki
w kwocie 8 208 zl,
- na budow? scie:^i rowerowej Kaczory - Krzewina - Dziembowo wydano 1 030 562,72 zl,
zadanie to zostalo zakohczone w pierwszym polroczu, bylo realizowane w latach 2019 - 2020
i l^cznie jego koszt wyniosl ponad 1 920 000 zl; na to zadanie zostala zawarta umowa
0 dofinansowanie i na chwil? obecn^ trwa jej rozliczanie,
- modernizacja dachu tzw. budynku palacu w Rzadkowie - w pierwszym pdlroczu zostala
opracowana dokumentacja oraz poniesiono wydatki w wysokosci 13 530 zl na dokumentacj?,
realizacja przewidziana jest na II polrocze 2020 r.,
- na zadanie dotycz^ce modemizacji budynku Urz^du Gminy Kaczory w pierwszym polroczu
nie poniesiono wydatkow, zlecone zostalo opracowanie projektu, ktorego sfinansowanie
nast^pi w II p61roczu;
- zadanie modernizacja kotlowni w Szkole Podstawowej w Kaczorach - jego wartosc
122 942,07 zl. Podpisano umow? w pierwszym pdlroczu, a realizacja w II;
- modernizacja Przedszkola Publicznego Dziembowku - opracowanie dokumentacji.
Realizacja zadania w II pdlroczu,
- modernizacja dachu w sali wiejskiej w Brodnej - poniesiono wydatki w wysokosci 56 670
zl, zadanie wykonano w pierwszym kwartale 2020 r.;
- rozbudowa budynku sali wiejskiej w Prawomyslu - zostala podpisana umowa na kwot?
422 521 zl,

- w pierwszym polroczu kontynuowano prace zwiqzane z adaptacj^ pomieszczeh na cele
biblioteki publicznej w Kaczorach, zadanie bylo rozpocz?to w 2019 r., poniesiono wydatki
w wysokosci ponad 133 tys. zl, W pierwszym polroczu poniesiono dalsze wydatki
w wysokosci 192 492 zl.
- w pierwszym polroczu przeprowadzono rowniez procedur? przetargow^ na zadanie
zwi^zane z rozbudow^ szatni sportowej w Dziembowie, poniesiono wydatki w wysokosci
1 476 zl na opracowanie kosztorysu inwestorskiego, zadanie jest nadal realizowane.

Pvtania i uwaei:



Wojt Gminy Kaczory B. Wolski - Zwrocil uwag? na bardzo ci?zkie czasy, w ktorych
przyszlo nas zy6. Wszyscy zdajemy sobie spraw? w jakiej sytuacji obecnie si? znajdujemy.
W zwi^zku z powyzszym przy realizacji tego budzetu nalez^ si? slowa uznania Pani Skarbnik
oraz calej ksi?gowosci. Pan Wojt podkre^lil, ze dzi?ki wspolpracy Pani Zdzislawy
K?pczynskiej - Dyrektora Gminnego Zespolu Oswiaty oraz pozostalych dyrektordw szkol
i przedszkoli mozliwe bylo przeprowadzenie wielu inwestycji w tych budynkach. Zlozyi W/w
gratulacje i podzi?kowania.

ad. pkt 5/ Podj^cie uchwaly w sprawie kryteriow i trybu przyznawania
nagrod dla nauczycieli zatrudnionych w szkotach i przedszkolach, dla
ktorych organem prowadz^cym jest Gmina Kaczory.

Pani Zdzislawa K?pczydska - Dyrektora Gminnego Zespolu Oswiaty przedstawila
i odczytala projekt uchwaly w sprawie kryteriow i trybu przyznawania nagrod dla nauczycieli
zatrudnionych w szkolach i przedszkolach, dla ktorych organem prowadz^cym jest Gmina
Kaczory.

W zwi^zku ze zmian^ prawa konieczne bylo dostosowanie obowi^zujqcych przepisow do
istniej^cego stanu prawnego. Poprzednia uchwala w ww. sprawie zostala przyj?ta w 2005 r.
Zwi^zki zawodowe wyrazily swoj^ pozytywn^ opini? do tego projektu uchwaly.

Pvtania i uwasi:

Radny Stanislaw Mizerkiewicz - Czy nauczyciel osi^gaj^cy bardzo dobre wyniki
w nauczaniu moze otrzymac w dniu „swi?ta nauczyciela" nagrod? dyrektora szkoly i wojta
gminy? Czy nauczyciele o takim samym stazu pracy i takich samych kwalifikacjach, a maj^cy
rozne osi4gni?cia w nauczaniu otrzymuj^ nagrody w takiej samej wysokosci czy romej? Czy
wyniki egzaminu osmoklasisty s^ brane pod uwag? przy przyznawaniu nagrod nauczycielom
w danej szkole?

Odp. Pani Z. K?pczyhska - Pan Wojt przyznaje nagrod? specjalnq na wniosek nauczyciela,
a Dyrektor z wlasnej inicjatywy. Oczywiscie wyniki egzaminow czy osi^gni?te przez
nauczyciela osi4gni?cia powinny bye brane pod uwag? podczas przyznawania nagrody.
Nauczyciel lub lektor powinien spelnic 5 kryteriow, aby moc ubiegac si? o nagrod?. Jej
wysokosc jest uzaleaiiona od tego czy to Pan Wojt czy Dyrektor Szkoly ocenia prace pod
wzgl?dem caloksztaltu za dany rok. Wysokosc zalezy od decyzji dyrektora, pan Wojt czy
Pani Dyrektor Zespolu Oswiaty nie mog^ ingerowac w wysokosc nagrody dla takiego
pracownika. Dyrektor placowki dysponuje budzetem i to on jest odpowiedzialny za wysokosd
nagrody dla swojego poszczegolnego pracownika. Nauczyciel moze w tym samym czasie
otrzymad nagrod? od Dyrektora oraz od Wojta.

Radny S. Kowal - Zauwazyl, ze wysoko:^c tej nagrody to zaledwie 1% rocznego
wynagrodzenia.

Radny Janusz Michaelis - Zastanawial si? nad moralnosci^ par. 9 pkt 2. W opinii radnego
nalezaloby uzasadniac dlaczego nauczyciel nie spelnial kryteriow.
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c) Pani Wieslawa Konczak Dyrektor Szkoly Podstawowej im. Jana Pawla II
w Kaczorach (informacja stanowi zalqcznik nr 13 do niniejszego protokolu),

d) Pani Anna Napierala Dyrektor Przedszkola Publicznego w Rzadkowie (informacja
stanowi zaiqczniki nr 14 i 15 do niniejszego protokolu) - Pani A. Napierala odczytala
takze sprawozdanie nieobecnej Pani Dyrektor Przedszkola Publicznego
w Dziembowie Pani Malgorzaty Susniak,

e) Pani Jadwiga Ewald Dyrektor Przedszkola Publicznego w Smilowie (informacja
stanowi zalqcznik nr 16 do niniejszego protokolu),

f) Pani Marzanna Malinska Dyrektor Przedszkola Publicznego w Zelgniewie
(informacja stanowi zalqcznik nr 17 do niniejszego protokolu),

g) Pani Jolanta Szarek Dyrektor Przedszkola Publicznego w Kaczorach (informacja
stanowi zalqcznik nr 18 do niniejszego protokolu),

h) Pani Dorota Konczak Dyrektor Szkoly Podstawowej im. Stra:^ Granicznej II
Rzeczpospolitej w Smilowie (informacja stanowi zalqcznik nr 19 do niniejszego
protokolu),

i) Pani Elzbieta Kozak Dyrektor Szkoly Podstawowej im. Powstahcow Wielkopolskich
w Dziembowie (informacja stanowi zalqcznik nr 20 do niniejszego protokolu).

Pvtania i uwagi:

Radny Andrzej Rybinski - Pracownicy administracyjni w szkolach s^ zatrudniani cz^sto na
cwierc etatu np. 3/4 lub 4/5 etatu. Czy w zwi^zku z tym otrzymaj^ emerytur?.

Odp. Pani Dyrektor W. Konczak - Oczywiscie, ale nizsz^.

Radny J. Micbaelis - W przedszkolu w Rzadkowie jest az 2 palaczy, czyli nie ma tam
jeszcze gazu?

Odp. Pani Dyrektor A. Napierala - Niestety nie.

Radny S. Kowal - Pytal o skal? Stalinowq?

Odp. Pani Dyrektor W. Konczak - Wytlumaczyla czym jest ta skala oraz w jaki sposob si?
j^ oblicza.

Radny S. Kowal - Jaka jest skala zjawiska dzieci nieucz^szczaj^cych w zaj?ciach religii.

Odp. Pani Dyrektor W. Konczak - W skali szkoly s^ to 3 osoby.

Radny Damian Nowak - Zwrdcil uwag?, ze na Orliku w Kaczorach 2 lampy przestaly
dzialac i warto byloby je naprawic.

Radny Kazimierz Zalachowski - Podzi?kowal nauczycielom za posrednictwem
przedstawicieli szkol i przedszkoli za prac? w trudnym okresie pandemii, ktory wszystkich
wiele nauczyl. Zlozyl gratulacje i slowa uznania za trosk? o wychowanie dzieci i mlodziezy.
Pytal jak wygl^da kwestia wnioskow o dofinansowanie programow komputerowych,
laptopow.



Rada Gminy w obecnosci 12 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podj^ta uchwal?
Nr XV/130/2020 Rady Gminy Kaczory z dnia 25 wrzesnia 2020 r. w sprawie kryteriow
i trybu przyznawania nagrod dia nauczycieli zatrudnionych w szkolach i przedszkolach, dla
ktorych organem prowadz^cym jest Gmina Kaczory (uchwala wraz z zalqcznikami oraz
imiennym wykazem gtosowania stanowiq zalqczniki nr 7,8 do niniej'szego protokolu).

ad. pkt 6/ Podj^cie uchwaly w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowosci
Morzewo.

Pan Bartosz Zielinski - inspektor ds. gospodarki przestrzennej przedstawil i odczytal
projekt uchwaly w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowosci Morzewo.

Ulica, o ktorej mowa jest zlokalizowana wzdluz drogi powiatowej Kaczory - Morzewo. Jest
to droga wewn^trzna, przy ktorej w ostatnich latach powstalo kilka budynkow miesidcalnych,
powstaj^ rowniez kolejne. Ustalenie nowej nazwy ulicy zwi^ane jest z wprowadzeniem nazw
ulic w miejscowosci Morzewo. Omawiana ulica nie znalazla si? w uchwale w sprawie
nadania nazw ulicom w miejscowoi^ci Morzewo, poniewaz nie jest to droga publiczna ani
wewn?trzna wlasnosci gminy Kaczory. Wowczas rada gminy nie byla uprawniona, aby nadac
jej nazw?. W sprawie nadania nazwy drodze wewn?trznej wymagane jest uzyskanie pisemnej
zgody wlascicieli terenow, na ktorych jest ona zlokalizowana. Dopiero nadanie nazwy tej
ulicy umozliwi wprowadzenie prawidlowej i czytelnej numeracji porzqdkowej budynkow.

Pvtania i uwaei:

Radny Kazimierz Zalachowski - Kto jest pomyslodawca nazwy.

Odp. Pan B. Zielinski - Mieszkancy podali propozycj?, ktora zostala zaakceptowana.

Rada Gminy w obecnosci 12 radnych w glosowaniu jawnym jednoglosnie podj?ta uchwal?
Nr XV/131/2020 Rady Gminy Kaczory z dnia 25 wrzesnia 2020 r. w sprawie nadania nazwy
ulicy w miejscowosci Morzewo (uchwala wraz z zalqcznikiem oraz imiennym wykazem
gtosowania stanowiq zalqczniki nr 9, 10 do niniej'szego protokolu).

Przewodnicz^cy Rady oglosil 10 mlnutow^ przerw?.
Po przerwie wznowil obrady.

Ad. pkt. 7/ Informacja dyrektorow o stanie realizacji zadan oswiatowych za
poprzedni rok szkolny w tym o wynikach egzaminow.

Informacj? o stanie realizacji zadan oswiatowych za poprzedni rok szkolny (w tym
o wynikach egzaminow) przedstawili dyrektorzy szkol podstawowych oraz przedszkoli:

a) Pani Anna Martenka Dyrektor Przedszkola Publicznego w Morzewie (informacja
stanowi zalqczniknr 11 do niniejszego protokolu),

b) Pani Wioletta Misiora Dyrektor Przedszkola Publicznego w Dziembowku
(informacja stanowi zalqcznik nr 12 do niniejszego protokolu).



Odp. Pani Z. K^pczynska - Gmina Kaczory wystqpila juz z wnioskiem o przyznanie
^rodkow zewn^trznych na sprz^t komputerowy dla szkol i skorzystala z wszystkich
mozliwych dofinansowan w tym zakresie. W ostatnim czasie takze otrzymano zabezpieczenie
w postaci maseczek i piynow do dezynfekcji.

Radny Dariusz Krupa - Dzi^kuj^c nauczycielom wyrazil szacunek dla ich ci?zkiej pracy.

Radny S. Mizerkiewicz - Zwrocil uwag? nauczycielom na bardzo istotn^ spraw?, aby
przemysleli czy jest sens zostawiania uczniow na kolejny rok, powtarzania klasy? Czy nie
lepiej, aby w/w uczniowie opuscili szkol??

Odp. Pan Wojt B. Wolski - Bazuj^c na wtasnym doswiadczeniu pedagogicznym wskazal, ze
pozostawianie ucznia na kolejny rok nic nie daje. Stwierdzil, ze wi?cej uczniowie zyskaj^,
je^li nauczyciele b^d^ umozliwiali im, aby mogli zostac promowani do kolejnej klasy.

Radny A. Rybidski - Podzi?kowal nauczycielom oraz docenil ich wysilek, trud. Wskazal, iz
brakowalo programow oraz platformy do nauczania zdalnego. Czy teraz sytuacja si?
zmienila? Czy wszyscy uczniowie mieli dost?p do Intemetu?

Odp. Pani Dyrektor W. Koiiczak, D. Konczak - Nauczyciele s^ juz szkoleni w obsludze
nowego oprogramowania. Cz?sciowo uczniowie korzystali z nauki zdalnej na specjalnej
platformie. Jesli ktos nie mial dost?pu do intemetu bardzo szybko reagowano oraz
organizowano pomoc w tej kwestii.

Radny S. Kowal - Czy zdarzaly si? sytuacje, w ktorych brak bylo zaangazowania rodzicow.
Jesli tak to czy dziecko samo potrafilo sobie poradzic.

Pani Dyrektor D. Konczak - Generalnie nie, choc zdarzyla si? sytuacja, w ktorej Pani
Dyrektor musiala jedn^ z mam odszukac.

Radny Jan Kieruj - Wskazal, iz wszystkim Pani^ Dyrektor nalez^ si? oklaski calej Rady
Gminy za ich ci?^^ prac?. Oklaski.

Pan Wojt B. Wolski - Ucieszyl si? z postawy radnych oraz docenienia wysilku wlozonego
przez nauczycieli. Podzi?kowal oraz wyrazil slowa uznania. Pogratulowal umiej?tnosci
radzenia sobie w tej trudnej sytuacji. Wskazal, iz wspolpraca rodzicow z pracownikami szkol
byla w okresie pandemii dobra. Docenil postaw? rodzicow, ktorzy nie puszczaj^
podzi?bionych dzieci na zaj?cia. Zwrocil uwag? na bezpieczehstwo w okresie pandemii.
Zyczyl, aby udalo si? przetrwac ten rok szkolny, poniewaz poki co wszystko idzie dobrze.

Ad. pkt. 8/ Wolne wnioski i zapytania.

Radny D. Nowak, D. Krupa - Podzi?kowali nauczycielom za ich prace oraz rzetelnie
przygotowane sprawozdania. Wystqpili z wnioskiem formalnym, aby do porz^dku sesji
dol^czyc sprawozdania prezesow klubow sportowych.

Radny A. Rybinski - Zglosil wniosek mieszkancow o wyrownanie, remont chodnika na ul.
Pilskiej. Na rogu ul. Gajowej i ul. Polnej jest hurtownia fajerwerkow, co jest dose
niebezpieczne. Kto wydal zgod? na tak^ dzialalnosc oraz czy moze ona si? odbywac w tym
miejscu?
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Odp. Pan Wojt B. Wolski - W sprawie w/w chodnika juz dyskutowano z prac(3wnikiem
urz^du, iz jest konieczna jego modernizacja. Na pewno nie ma zgody z urz^du gminy na w/w
dziaialnosc.

Radny J. Michaelis - Mieszkancy pytaj^ o oczka wodne oraz zbior deszczowki. Mialy bye
na to dofinansowania ze Starostwa Powiatowego.

Odp. Pan Wojt B. Wolski - Pod warunkiem, ze mozna w ogole lapac wod?, poniewaz coraz
trudniej o odpowiedni^ ilosc wody.

Odp. Radny Henryk Witt — Nie chodzi o to, zeby na sil^ tworzyc oczka, tylko zeby nie
odprowadzac wody z dzialki poza dzialk?, tylko gromadzic. Taka jest intencja tego
programu.

Ad. pkt. 9/ Odpowiedzi na zapytania i wnioski.

Udzielane byly na biez^co.

Ad. pkt 10/ Zakonczenie.

Po wyczerpaniu porz^dku obrad Pan Stefan Kowal - Przewodniczj|cy Rady Gminy
zakonczyl o godz. IS'^pi^tnast^ sesj§ Rady Gminy Kaczory.

r.L-'jv 1 (JftE JGI RADY

Asiawfykji Kopydlowska

Przewodniczyl;

PRZEWODNlCZ'\CY
«ao\^jminy

tcwal)
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